
گروه اقتصــادی - هماهنگ 
کننده روابط ایران و اتحادیه اوراسیا 
خواســتار به روز رســانی ساختار 
تعرفه گذاری و روابط تجاری ایران 
با اتحادیه اوراسیا شد. رضا اردکانیان 
در همایش دیپلماسی اقتصادی ایران 
و اوراســیا که با حضــور مقامات و 
فعالان بخش خصوصی و ســفرای 
کشــورهای عضو اوراسیا در مرکز 
همایش هــای بین المللــی رایــزن 
تهران آغاز شــده، با اشاره به اهمیت 
روزافزون مناســبت های کشورمان 
بــا ایــن اتحادیه گفــت: برگزاری 
این همایش و همایش های مشــابه 
می توانــد منجر بــه افزایش آگاهی 
تجــار و دســتگاه های دولتــی در 
خصوص اهمیــت این موافقت نامه 
شده و همچنین ورود تجارمان به این 

کشورها را ترغیب کنند.

وی ادامــه داد: بــا توجــه به 
اهــداف و اولویت هــای موافقتنامه 
اوراسیا می توان روابط منسجم تری 
بــا اعضای این اتحادیه در راســتای 

منافع ملی طراحی کرد. 
همچنین آگاهی از چالش های 
فیمابین و رفع آنها به افزایش تجارت 
آزاد ایران با اتحادیه اوراســیا کمک 
قابل ملاحظــه ای می کند. وزیر نیرو 
ادامه داد: افزایش روابط ایران ایران و 
اوراسیا حرکتی هوشمندانه و منطبق 
با اهداف ایران اســت که در راستای 
مقابلــه بــا سیاســت های تحریمی 

آمریکا خواهد بود.
مســئول هماهنگ کننده روابط 
ایــران و اتحادیه اوراســیا گفت: با 
بررسی اســناد بالادستی و سیاست 
گذاری های مربوطه می توان دریافت 
که روابط ایران و اوراســیا بر محور 

توســعه صادرات و اصلاح الگوی 
سیاســت گذاری روابــط تجاری 
اســت. به گفته اردکانیان چگونگی 
فعالیت کشورمان در اتحادیه اورسیا 
مستلزم پذیرش الزامات این اتحادیه 
اســت و باید به طور جد در دستور 
کار قــرار گیرد. همچنین پیوســتن 
بــه موافقت نامه هــای جدید نیز در 
دســتور کار اســت چرا که شاخصه 
حضور کشورمان در تجارت جهانی 

خواهد بود. 
در  داد:  ادامــه  اردکانیــان 
چارچــوب چنیــن تشــکل هایی 

تعرفه های تجاری در ســطح منطقه 
حذف می شــود، پیچیدگی نظام بین 
الملل ســبب شــده تا تجارت بین 
المللی به یــک امر تخصصی تبدیل 
شود بنابراین نیازمند روزآمد سازی 
ســاختار و رویه ها هســتیم. چرا که 
برخی رویه های خاص این موافقت 
نامه با رویه های تجاری کشــورمان 

همسو نیست.
وی تاکیــد کــرد: از جملــه 
اصلاحات رویه های تجاری کشور 
می توان به ضوابط احراز منشــأ کالا 
بــرای اعطای ترجیحــات تعرفه ای 

اشــاره کرد. بنابراین نیازمند اصلاح 
ســاختار تعرفه گــذاری تجاری در 
ســطح ملی و ســازمان های دولتی 
هســتیم. وزیر نیرو تصریح کرد: من 
به عنوان هماهنگ کننده سازمان های 
دولتی در موافقت نامه های اوراسیا با 
ایــران و دائمی کردن آن بر این نظرم 
کــه این موافقت نامــه به عنوان یک 
طــرح جامع نگاه کنیــم. نقش اتاق 
بازرگانی در این حوزه بی بدیل است 
چرا که نقش اصلی در افزایش روابط 
با اورســیا بر عهده بخش خصوصی 
اســت. نقش مؤثر اتاق ها در صدور 

گواهی های مبدا بر کســی پوشــیده 
نیست.

وزیــر نیــرو افــزود: ترغیب 
بنگاه هــای خصوصی بــرای انجام 
پژوهش ها در چارچــوب نیازهای 
تجاری اوراسیا و انعکاس مشکلات 
صادرکننــدگان در این حــوزه نیز 

ضرورت دارد.

گروه اقتصادی - پس از استعفای 
حسن قالیباف اصل، سکانداری سازمان 
بــورس و اوراق بهادار، به محمدعلی 
دهقــان دهنــوی، معاون وزیــر امور 

اقتصادی و دارایی رسید.
درحالــی که حدود یــک هفته 
از اســتعفای قالیباف اصل از ریاست 
سازمان بورس و اوراق بهادار می گذرد، 
محمدعلی دهقان دهنوی در جلســه 

شورای عالی بورس، جایگزین وی شد.
دهقان دهنــوی که دکترای علوم 
اقتصــادی از دانشــگاه تربیت مدرس 
دارد، پیــش از ایــن عضو هیات مدیره 
بانک مســکن بود و هم اکنون به عنوان 
معــاون وزیر اقتصــاد در وزارت امور 
اقتصادی و دارایی مشــغول به فعالیت 
است.   وی همچنین عضویت در هیات 
علمی گروه مالی و بانکداری دانشگاه 

علامه طباطبایی و معاونت آموزشــی 
موسسه عالی آموزش بانکداری ایران 

را در سوابق کاری خود دارد.
حسن قالیباف اصل که در موقعیت 
دشوار آزادسازی سهام عدالت و فروش 
 ،)ETF( صندوق های ســهام دولتی
ریاســت سازمان بورس و اوراق بهادار 
را پذیرفته بود، یک هفته پیش  استعفای 
خود را به دلیل محقق نشــدن شرایط 

اعلامی به وزیر امور اقتصادی و دارایی 
ارایه کرده بود.

بر اســاس این گزارش، در جلسه 
شورای عالی بورس، محمدعلی دهقان 
دهنــوی، به عضویت شــورای عالی 
بورس درآمد و در جلســه آتی هیات 
مدیره ســازمان بورس، به طور رسمی، 
ریاســت سازمان بورس و اوراق بهادار 

را بر عهده خواهد گرفت.

گروه اقتصادی -مدیرکل دفتر 
توســعه خدمات بازرگانی سازمان 
توســعه تجارت گفت: تا ۳۰ آذر ماه 
میزان تعهدات ارزی صادرکنندگان 
۵۸ میلیارد یورو بوده که از این میزان 
۴۰ میلیارد یورو به کشــور بازگشته 

است.
مــورد  در  قمــری  احســان 
آخریــن وضعیت ایفــای تعهدات 
ارزی صادرکنندگان اظهار داشــت: 
مســئولیت ایفای تعهــدات ارزی 
صادرکننــدگان بــه وزارت صمت 
واگذار شــده، ازاین رو بر اســاس 
تحلیلی کــه از آخرین آمار دریافتی 
از بانک مرکزی داشته ایم که مربوط 
بــه صــادرات از تاریــخ ۲۲/۱/۹۷ 
تــا ۳۱/۵/۹۹ و ایفــای تعهدات از 
۲۱/۲/۹۷ تا ۳۰/۹/۹۹ می شــود، کل 
صادراتــی که مشــمول ایفای تعهد 
ارزی بــوده، ۶۳.۸ میلیارد یورو بود 
که از این میــزان ۴۷.۹ میلیارد یورو 

مربوط به واحدهای تولیدی و ۱۵.۹ 
میلیارد یورو مربــوط به واحدهای 
غیرتولیدی یعنی بازرگانی است؛ از 
مجموع این صادرات، میزان تعهدات 
ارزی ۵۸ میلیــارد یــورو بوده که تا 
۳۰/۹/۹۹ میزان ۴۰ میلیارد یورو ارز 
به چرخه اقتصادی کشــور بازگشته 

است.
مدیرکل دفتر توســعه خدمات 
بازرگانی ســازمان توسعه تجارت 
ایران با بیان اینکه در سازمان توسعه 
تجارت، وضعیت ایفای تعهد ارزی 
را از تاریــخ ۲۲/۱/۹۹ تا ۳۰/۹/۹۹ به 
صورت تفکیکی تحلیــل کرده ایم، 
ادامــه داد: ۲۸۶۹ صادرکننده در این 
بــازه زمانی صد درصد ارزشــان را 
برگردانده اند که البته ممکن اســت 
فقط یک ماه صد درصد را برگردانده 
باشــند. کل صادرات این افراد ۲۳.۲ 
میلیارد یورو بــوده که ۱۰.۳ میلیارد 
یورو بــرای ســال ۹۷، ۹.۵ میلیارد 

یورو برای ســال ۹۸ و تا ۳۱/۵/۹۹، 
۳.۴ میلیارد یورو بوده و کل تعهدات 
این گروه ۲۱.۲ میلیارد یورو محاسبه 

شده است.
قمری افزود: در هشــت ماهه 
گذشــته از سال ۹۹ )یعنی از ۳۰ آذر 
به قبل( میانگین بازگشت ارز ۱۳۰۶ 
صادرکننده ۹۰ درصد بوده اســت؛ 
مجمــوع تعهدات این گــروه ۱۸.۶ 
میلیــارد یورو بود که از این میزان ۱۷ 
میلیارد یورو ارز به کشــور بازگشته 

است.
مدیرکل دفتر توســعه خدمات 
بازرگانی ســازمان توسعه تجارت 
ایــران ادامــه داد: همچنیــن ۴۷۶ 
صادرکننــده که در طول یک ســال 
گذشــته بــالای ۹۵ درصــد ایفای 

تعهــدات را به صورت میانگین رفع 
کرده اند و تعهداتشان نیز بیشتر از یک 
میلیون یورو بــوده، از ۱۷.۳ میلیارد 
یورویی کــه تعهد ارزی داشــتند، 
حدود ۱۶.۵ میلیــارد یورو ارز را به 
چرخه اقتصادی کشور برگردانده اند.
۷۹.۹ درصــد از تعهدات ارزی 

تهران برگردانده شد
قمری در ادامه اظهار داشــت: 
در ۳۱ اســتان کشــور کمیتــه اقدام 
ارزی داریــم کــه تــلاش می کنند 
صادرکننــدگان ارز را بــه کشــور 
برگرداننــد. بر این اســاس اســتان 
بوشهر با بازگشــت ۹۴.۷ درصد از 
کل تعهدات ارزی، مقام نخســت را 

در ایفای تعهدات دارد.
مدیرکل دفتر توســعه خدمات 

بازرگانی ســازمان توسعه تجارت 
ایــران افزود: مقام دوم برای اســتان 
اصفهان است که ۸۶.۹ درصد از کل 
تعهدات را برگردانده و مقام سوم نیز 
برای استان قزوین با بازگشت ۸۳.۴ 

درصد است.
قمری گفت: اســتان تهران که 
بیشترین صادرات را در کشور دارد، 
تاکنون ۷۹.۹ درصد از تعهدات ارزی 

خود را ایفا کرده است.
وی یادآور شد: میزان صادرات 
استان ها بر مبنای محل صدور کارت 

بازرگانی استخراج شده است.
صادراتــی  مشــوق های  در 
اولویت با صادرکنندگان متعهد است
مدیرکل دفتر توســعه خدمات 
بازرگانی ســازمان توسعه تجارت 

ایــران با بیــان اینکه طبــق یکی از 
مصوبات ســتاد هماهنگی اقتصادی 
دولــت، وزارت صمــت بایــد از 
ابزارهای تشویقی برای ارز حاصل از 
صادرات استفاده کند، گفت: در آینده 
نزدیــک شــاخص هایی را طراحی 
می کنیم تا بــرای صادرکنندگانی که 
بــالای ۹۵ درصد از تعهدات خود را 
بر اساس ضوابط ارزی ایفا می کنند، 

امتیازاتی قائل شویم.

وزیر نیرو:

رویه های تجاری کشورمان با ساختار تجاری اوراسیا 
همسو شد

مدیرکل دفتر توسعه خدمات بازرگانی سازمان توسعه تجارت

۴۰ میلیارد یورو ارز به کشور بازگشت

اقتصادی 6

گروه اقتصادی- محمد راستاد 
پس از بازدید از دو بندر کوه مبارک و 
جاسک از جمله بنادر شرق هرمزگان 
در نشســتی با فرماندار جاســک و 
نماینده شــرق هرمزگان و جمعی از 
مســوولان و لنج داران این شهرستان 
اظهارداشــت: در رابطه بــا فعالیت 
ناوگان ســنتی و مشکلات به وجود 
آمده برای بومیان شهرستان جاسک، 
هرگز نگاه ســازمان این نیســت که 
ناوگان ســنتی فعالیــت نکنند بلکه 
ســازمان بنادر و دریانوری نمی تواند 
به واسطه جایگاه حاکمیتی خود برای 
صاحبان کالا تکلیف تعیین کند که از 

چه طریقی بار خود را حمل کنند.
وی ادامــه داد: ســازمان بنادر و 

دریانوردی با اســتفاده از تسهیلات 
بــا حداقل ۲۰ درصــد آورده و ارائه 
بیشــترین میزان یارانه، کمک خواهد 
کرد تا مشــکل لنج داران برطرف و در 
راستای برطرف کردن معضل بیکاری 

و اشتغال بومیان منطقه گام برداریم.
مدیرعامــل ســازمان بنــادر و 
دریانورد یادآور شــد: سازمان بنادر 
نهایت تلاش خــود را انجام می دهد 
تا در راســتای رفع دغدغه لنج داران 
شهرســتان جاســک گام های عملی 
بردارد و در بلندمدت نیز آمادگی دارد 
تا از محل وجوه اداره شده تسهیلات 

لازم را ارائه کند.
راستاد در ادامه با اشاره به ایجاد 
بزرگتریــن بندر تجاری کشــور در 

محدوده شهرستان جاسک، تاکید کرد: 
توسعه جاســک در سطح ملی بسیار 
مهم و راهبردی اســت لذا در مرحله 
شــناخت به جمع بندی رسیده ایم تا 

بزرگترین بندر تجاری کشــور را در 
محدوده شهرســتان جاسک احداث 

کنیم.
معاون وزیر راه و شهرســازی 

ادامه داد: در تعامل با وزارت نفت نیز 
جانمایی نهایی مشخص و مطالعات 
اجرایی سازمان بنادر و دریانوردی در 

این رابطه آغاز خواهد شد.

وی  با اشاره به اینکه حمل و نقل 
و تجارت دریایی در شرق تنگه هرمز؛ 
بــرای اولین بار مدنظر قرار می گیرد، 
عنــوان کرد: قصد داریم تا به جز بندر 

چابهار بتوانیم پذیرش کشــتی های 
اقیانوس پیما را در شرق تنگه هرمز نیز 
داشته باشیم که این مسئله در محدوده 
شهرستان جاسک مدنظر قرار خواهد 

گرفت.
در سفر مدیرعامل سازمان بنادر 
و دریانــوردی به اســتان هرمزگان 
حسین رییســی؛ نماینده مردم شرق 
اســتان هرمزگان در مجلس شورای 

اسلامی وی را همراهی می کرد.
مدیرعامــل ســازمان بنــادر و 
دریانوردی کشــور ۲۶ دی امسال نیز 
به همراه منصور آرامی، نماینده مردم 
بندرعباس، قشــم و هرمز در مجلس 
شورای اســلامی، جمعی از مدیران 
اســتان هرمزگان و شهرســتان قشم 
از اســکله ها، پایانه مسافربری شهید 
ذاکری، موج شکن های سراسر جزیره 

قشم بازدید کردند.
و  دریایــی  تجــارت 
ســرمایه گذاری در بنادر شرق 

هرمزگان افزایش می یابد
 مدیــر عامل ســازمان بنادر و 
دریانوردی کشــور گفت: توسعه و 
تجهیز بنادر شرق هرمزگان برای بالا 
بردن میزان تجــارت و توجه به نیاز 

دریایی این منطقه صورت می گیرد.
محمــد راســتاد اظهــار کرد: 

اقداماتــی جهت توســعه و تجهیز 
بنادر شــرق هرمــزگان در حال اجرا 
است تا اینکه زمینه تجارت دریایی و 
سرمایه گذاری بیشتری برای تجار این 

منطقه فراهم شود.
وی بــا بیان اینکه، ســیریک از 
ظرفیت تبدیل شدن به قطب صادرات 
کالای غیر نفتی نیز برخوردار اســت 
عنوان کرد: بندر تجاری ســیریک از 
نظر ظرفیت، زیرساخت های دریایی 
شــرایط بالقــوه ای دارد، کــه برای 

صادرات کالاهای غیر نفتی و همچنین 
تجارت خارجی پایدار، برای این بندر 
برنامه هایی مد نظر است.وی با اشاره 
به اینکه مشــکلات تجار شهرستان 
ســیریک بــا تکمیل پســکرانه رفع 
می شــود، افــزود: از آنجائیکه پروژه 
احداث اسکله بندر سیریک پیشرفت 
۸۰ درصــدی دارد، امیدواریم که در 
ماه های اول ســال آینده این اسکله به 

بهره برداری برسد.
راســتاد در ادامه به طرح جامع 

بندر ســیریک اشــاره کرد و گفت: 
طرح جامع بندر ســیریک در سه فاز 
اســت که با تکمیل این طرح شــاهد 
رونق فعالیت های اقتصادی و تجاری 
خوبــی در این بندر خواهیم بود. وی 
اضافه کرد: سامانه اطفا حریق اسکله 
بندر ســیریک نیز پیشرفت مناسبی 
داشته است و به منظور تکمیل سامانه 
اطفای حریق یک فروند شناور ناجی 
و همچنیــن یدک کش آتشــخوار به 

اسکله بندر سیریک اضافه می شود.

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی گفت: ٧٥ درصد تخفیف در رابطه با حقوق و عوارض بندری لنج ها از سوی سازمان بنادر و 
دریانوردی به تصویب رسیده است تا بتوانیم به فعالیت لنج داران کمک کنیم.

لنج داران از تخفیف ٧٥ درصدی عوارض 
بندری برخوردار شدند
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قائم مقام مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب هرمزگان:

ظرفیت آب شیرین کن سیریک به بیش از
 ۲هزار مترمکعب می رسد

مدیر شهرداری منطقه سه بندرعباس خبر داد:

آغاز عملیات اجرایی آسفالت معابر منطقه سه 
بندرعباس

گــروه اقتصادی - قائم مقــام مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان گفت: آب شــیرین کن سیریک ســه هزار و ۷۵۰ متر مکعب در 
شــبانه روز ظرفیت دارد که درحال حاضر به دلیل کمبود آب خام، فقط با 
ظرفیت هزار و ۱۰۰ مترمکعب در شــبانه روز آب تولید می کند و تا پایان 

سالجاری به بیش از ۲ هزار مترمکعب خواهد رسید.
احمد شاکری افزود: با اتمام این خط و تعویض ممبران ها، تولید آب 
این سایت به ظرفیت اسمی خود خواهد رسید. وی بیان داشت: با وارد مدار 
شــدن آب شــیرین کن زیارت سیریک بخشی از کمبود آب این شهرستان 

مرتفع خواهد شد.
قائم مقام مدیرعامل شــرکت آب وفاضلاب هرمزگان اظهارداشــت: 
آب مشــترکان ســیریک در حال حاضر از طریق پنج حلقــه چاه واقع در 
دشــت راونگ و آب شــیرین کن مرکز شهرستان تامین می شود که باتوجه 
به محدودیت های منابع و خط انتقال موجود برنامه ریزی لازم برای ایجاد 
منابــع آبی جدید از جمله احداث آب شــیرین کن زیارت صورت گرفته 

است.
وی با بیان اینکه برخی از مشکلات را می توان با اقدام های کوتاه مدت 
رفع کرد، ادامه داد: به همین منظور سرویس، تعمیرات فوری و راه اندازی 
۶ دستگاه دیزل ژنراتورها برای تامین برق اضطراری در دستورکار شرکت 
آب و فاضلاب قرار گرفته است تا همه دستگاه ها حداکثر در ۲  هفته آینده 

وارد مدار شوند.
به گفته شــاکری، این دیزل ژنراتورها در محل چاه ها و ایستگاه های 
پمپاژ نصب شــده اند که با راه اندازی آن هــا در زمان قطعی برق خللی در 
تامین آب بوجود نیاید. وی به دیگر برنامه شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
در تامین آب ســیریک اشــاره کرد و افزود: احداث ۴۰ کیلومتر خط انتقال 
آب از چاه های دشــت تلنگ تا بمانی در دســتورکار شــرکت قرار گرفته 
اســت. شهرستان سیریک با ۴۵ هزار نفر جمعیت در ۱۷۵ کیلومتری شرق 

بندرعباس قرار دارد.

گروه اقتصادی -مدیر شهرداری منطقه سه بندرعباس گفت: زیرسازی 
و آسفالت کوچه های سطح محدوده خدماتی این منطقه با رعایت اولویت  تا 

پایان سال جاری انجام می شود.
علی پاسلار زاده با بیان این خبر اظهار کرد: عملیات زیرسازی و آسفالت 

معابر در کوچه های سطح محدوده انجام می شود.
وی افزود: کوچه های محله سورو به مساحت ۷۰۰۰ متر مربع با اعتباری 
بالغ بر ۱۵میلیارد ریال، ابراهیمی ۲۰۰۰ متر مربع و کوچه پدران آسمانی پنج 
به مساحت ۲۰۰۰ متر مربع هر دو با اعتباری بالغ بر ۱۲میلیارد ریال در حال 

انجام است.
 وی همچنین گفت: به طور کلی اولویت زیرســازی و آســفالت با لکه 

گیری نوار حفاری معابر اصلی است.
 این مقام مســئول خاطرنشــان کرد: بهسازی و ارتقای کیفیت در محل 
زندگی شــهروندان، از اهداف مهم شــهرداری منطقه ســه بوده و یکی از 
اصلی ترین مســائل برای مدیران شهرداری اعتماد مردم است که با پیگیری 

درخواست های آنها و خدمات دهی در شهر امکان پذیر است.

گــروه اقتصــادی - ســال 
هاســت برخی از مزایای ویژه برای 
بازنشستگان با وعده و وعید مسئولان 

به دستشان نرسیده است.
بازنشســتگان همان قشری که 
در آبادانی ایران نقش به سزایی داشته 
اند، ســال های مختلف بنابر افزایش 
تورم و در راســتای آن افزایش ســن 
خود مطالباتی را نســبت به دستگاه 
های مســئول این امر داشــته اند. این 
مطالبــات تا جایی پیــش می رود که 
درب های ســازمان برنامه  و بودجه 
را در روزهای گذشــته برای ورود به 
این نهاد باز می کند. بازنشستگانی که 
طبق آمار ها تعدادشان به حدود ۴ تا ۵ 
میلیون بازنشسته لشکری و کشوری 

رسیده اند.
 هرچنــد به نظر می رســد این 
تجمع تــا حدودی هم به ضرر برنامه 
و بودجــه ای ها نشــد و گوش های 
آن هــا برای شــنیدن درد و دل های 

بازنشســتگان بالاخره باز شد. ناگفته 
نماند که رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشور در مواردی که به تعیین حقوق 
بازنشستگان مشغول بود از نمایندگان 
این قشر برای حضور در جلسه دعوت 
می کرد.  ماجرای حقوق بازنشستگان 
لشکری و کشوری، از نشست خبری 
رئیس سازمان پیرامون بودجه سال آتی 
آغاز می شود و او وعده همسان سازی 
حقوق بازنشستگان به علاوه افزایش 
۲۵ درصدی را به آن ها می دهد. همین 
امر مطالبات را جدی تر کرده و پایشان 
را به سازمان برنامه و بودجه باز می کند.

در این میان، نوبخت برای پاسخ 
نهایــی بین بازنشســتگان می آید و 
وعده از بودجه تخصیص داده شــده 
به بازنشســتگان لشکری و کشوری 
جهت همسان ســازی حقوق بعد از 

افزایش ذکر شده خبر می دهد. 
حداقل حقــوق ٢.٨ میلیون 

تعیین شد

در راســتای همیــن موضوع، 
حمید پوراصغری، معاون امور علمی، 
فرهنگــی و اجتماعی میزان ســقف 
پرداخت بازنشستگان را هم در پاسخ 
به خبرنگار اقتصاد و انرژی باشــگاه 
خبرنگاران جــوان، گفت: با افزایش 
۲۵ درصــدی حقــوق کارمندان و 
بازنشستگان، حداقل دریافتی از ۲.۸ 
میلیون به ۳.۵ میلیون در ســال ۱۴۰۰ 
افزایش می یابد. سقف معافیت مالیاتی 
از ۳ به ۴میلیون تومان افزایش پیدا کرد 
همچنین اعتبارات مربوط به ایثارگران 
با ۷۰ درصد رشــد به ۳۱ هزار میلیارد 
تومان رســیده اســت.   پای درد و دل 
یکی از همین بازنشستگان نشستیم، 
او بــه برخی هزینه ها اشــاره می کند 
کــه خاص بوده و در دامنه خریدهای 

یک بازنشســته نمی دانستم.   صلاتی 
یکی از بازنشسته سازمان صمت تهران 
بیان کرد: انواع بیماری هایی که بر اثر 
فرسودگی از کار و یا کهولت سن برای 
بسیاری از بازنشستگان به وجود آمده 
است از جمله این موارد بود. در حالی 
که معاونت های بهداشــتی وزارت 
بهداشــت از ارائه خدمات بیشــتر و 
همچنین افزایش ســقف بیمه های 
تکمیلــی خبر می دهنــد. وی افزود: 
من جزو بازنشســتگانی هستم که در 
افزایش حقوق هــا و همچنین برای 
دریافــت یارانه ها هم این نابرابری ها 
را دیده ام. بازنشســتگانی هستند که 
سرموعد افزایش حقوق آن ها برایشان 
مشهود است اما قشرهای پایین تری 
چــون امثال ما برای مســئولان مهم 

نیستند.
البتــه کــه عمــده ترین 
مشــکلات برای بازنشستگان 
تامیــن اجتماعی اســت و باید 
دید مسئولان این حوزه چه می 

گویند؛
علــی دهقان کیا رئیــس کانون 
بازنشســتگان تأمین اجتماعی شهر 
تهران در گفت وگو با خبرنگار گروه 
اجتماعی باشــگاه خبرنگاران جوان، 
دربــاره عیدی بازنشســتگان تامین 
اجتماعــی برای ســال ۱۴۰۰، اظهار 
کرد: عیدی بازنشســتگان به احتمال 
زیاد اواخر بهمن ماه پرداخت می شود 
و هفتــه آینده دولت مبلــغ عیدی را 
مشخص می کند. وی با اشاره به اینکه 
هر مبلغی کــه دولت به عنوان عیدی 

بازنشســتگان کشــوری و لشکری 
مشخص کند سازمان تامین اجتماعی 
هم همان مبلغ را پرداخت خواهد کرد، 
گفت: فعلا مشــخص نشده که مبلغ 
عیدی چه قدر اســت، ســال گذشته 
یک میلیــون و ۵۰۰ هزار تومان بود و 
هنوز برای امسال را دولت چیزی اعلام 
نکرده است. رئیس کانون بازنشستگان 
تأمین اجتماعی، درباره آخرین اخبار 
از اجرای متناســب ســازی حقوق 
بازنشســتگان تأمین اجتماعی برای 
سال ۱۴۰۰، اظهار کرد: بند و تبصره ۲ 
لایحه بودجه ۱۴۰۰ مشخص شده بود 
که ۹۰ هزار میلیارد تومان بودجه برای 
متناسب ســازی حقوق بازنشستگان 

اختصاص پیدا کند.
رئیس کانون بازنشستگان تأمین 

اجتماعی شــهر تهــران  ادامه داد: در 
این بند مشــخص نشده بود که سهم 
سازمان تأمین اجتماعی چقدر است، 
طی مذاکراتی که با کمیســیون تلفیق 
مجلس شــورای اســلامی داشتیم 
این رقم به ۱۵۰ هــزار میلیارد تومان 
افزایش پیدا کرد و سهم سازمان تأمین 
اجتماعی ۹۰ هزار میلیارد تومان شــد 
و از این رقم برای ســال ۱۴۰۰ برای 
متناسب ســازی حقوق بازنشستگان 

تأمین اجتماعی استفاده می کنیم.
وی افزود: متناســب ســازی 
حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی با 
دریافت این رقم در سال ۱۴۰۰ نزدیک 
به حقوق بازنشســتگان کشــوری و 
لشکری خواهد شد. دهقان کیا با اشاره 
بــه دیداری که کانــون عالی با رئیس 
سازمان برنامه و بودجه داشت گفت: 
قرار شد با ۹۰ هزار میلیارد تومانی که 
کمیسیون تلفیق به تصویب رسانده، 
موافقت شود و رئیس سازمان برنامه و 

بودجه اعلام کرد رقمی را که مجلس 
برای بازنشســتگان تأمین اجتماعی 

تعیین کرده بود پرداخت می کنیم.
طبق گفته های نوبخت، رئیس 
ســازمان برنامه و بودجــه، حالا باید 
منتظــر ماند و دید چــه فکری برای 
این قشر که همواره جزو اصلی ترین 
مجموعه بــرای پرداخت حقوق اما 
همواره کمترین امتیازات نســبت به 
کشورهای دیگه، دارند خواهند کرد؟

تشــکل های بازنشســتگی که 
عمده ترین آن ها مربوط به ســازمان 
تامین اجتماعی است، بارها از اعمال 
همسان سازی بر آن ها توسط وزارت 
کار مطالباتی داشــته اتد. آیا همسان 
ســازی حقوق برای ســال آتی هم 

دامنگیر بازنشستگان خواهد شد؟
بودجه ۱۴۰۰ چنــد روز آینده 
مهمان صحــن علنی خواهد بود و به 
گفته بسیاری از مجلسی ها با چکش 

کاری به دست دولت خواهد رسید.

حقوق بازنشستگان در ۱۴۰۰ بهتر می شود؟

مزایایی که به بازنشستگان نرسید! 

رئیس سازمان بورس انتخاب شد

مدیرعامل ســازمان بنــادر و دریانورد یادآور شــد: 
ســازمان بنــادر نهایت تلاش خود را انجــام می دهد تا 
در راســتای رفع دغدغه لنج داران شهرســتان جاسک 
گام هــای عملی بردارد و در بلندمــدت نیز آمادگی دارد 
تا از محل وجوه اداره شــده تسهیلات لازم را ارائه کند.

مدیرعامل سازمان بنادر:


